

QK1804193

ISSN 2096-3165
CN 10-1450/C

全国中文核心期刊
全国高校精品社科期刊
教育部名栏工程建设期刊

中国人民公安大学

学报

社会科学版

ZHONGGUO RENMIN GONGAN DAXUE XUEBAO SHEHUIKEXUEBAN

中华人民共和国公安部主管
中国人民公安大学主办
第33卷 总第190期

2017.6

JOURNAL OF PEOPLE'S PUBLIC SECURITY UNIVERSITY OF CHINA SOCIAL SCIENCES EDITION

目 录

犯罪研究(教育部名栏)

中美校园暴力袭击犯罪比较研究

——基于 94 起典型案件的调查分析 新高风 李易尚 (1)

解构重罪预防令:严重犯罪程序化控制的英国经验与启示 师 索 (19)

网络交易诈骗行为运行模式研究 蹇 洁 刘鑫鑫 陈思祁(27)

侦查研究

毒品犯罪侦查中的体内采样与人权保护 高一飞 汪友海 (36)

侦查边界制度的类型化反思 商 瀑 (47)

侦查阶段命案鉴定若干问题观察与反思

——以 A 省 28 起命案卷宗为样本 贺小军 (53)

以审判为中心背景下侦查思路的选择 赵 颖 于朗宁 杨振宇 (62)

法学研究

违反治安管理行为与犯罪行为衔接问题的立法完善 郑 新 高文英 (68)

针对共享单车的不法行为及其刑法规制 王德政 (79)

TPP 知识产权刑事保护规则探究 徐彦冰 陈可倩 (86)

行政诉讼司法建议制度的困境与扩展

——以新行政诉讼法的实施为背景 黄志勇 张萌萌 (92)

公安管理

中美警察使用武器裁量权比较研究 譙 冉 白云鹏 李震宇 (98)

警察权失范问题调查研究

——以陕西省三市为样本 雷 虹 (113)

警察街面执法治理的解释与完善 蔡艺生 (119)

公安“用户生产内容”(UGC)研究 王生安 (126)

治安研究

权力规制法治视域中的公安现场执法困境 李春勇 (132)

“治理多维化”:创新地方警务治理体系的现实选择

——基于清远治安防控实践的理论分析 郭 明 孔 雯 (143)

治安学研究方法的困境与路径选择 李树礼 (151)

MAJOR CONTENTS

- A Comparative Study on the Crime of Violence against Campus in China and the United States
——A Diagnoses Based on 94 Typical Cases. **JIN Gaofeng LI Yishang**
- Research on the Operation Mode of Network Transaction Fraud **JIAN Jie LIU Xinxin CHEN Siqi**
- Mandatory Sampling Inside the Body and Protection of Human Rights in Investigation of Drug Crimes
..... **GAO Yifei WANG Youhai**
- Reflection on the Typological System of Investigative Boundary **SHANG Pu**
- Legislative Perfection on the Connection Problem between Violation of Public Security Management and Criminal Behavior **ZHENG Xin GAO Wenying**
- The Unlawful Behavior and Criminal regulation for Shared Bicycle **WANG Dezheng**
- A Comparative Study on the Discretion of Police to Use Weapons in China and the United States.
..... **QIAO Ran BAI Yunpeng LI Zhenyu**
- Investigation and Research on the Anomie Issue of Police Power
——A Analysis Based on three Cities of Shanxi Province. **LEI Hong**
- Dilemma of the Scene for Law Enforcement of Public Security based the Rule of Law in the Vision of Power Regulations **LI Chunyong**
- Dilemma and Path Choice for Research Methods of Public Security **LI Shuli**

中国人民公安大学学报

(社会科学版)

Journal of People's Public Security University of China

(Social Sciences Edition)

1985年创刊 双月刊

2017年第6期

第33卷 总第190期

2017年12月出版

Started Publication in 1985 Bimonthly

NO. 6 2017

Volume 33 Total Number 190

Published in December, 2017

主管单位 中华人民共和国公安部

主办单位 中国人民公安大学

主 编 仇加勉

编辑出版 中国人民公安大学

学报编辑部

邮 编 100038

地 址 北京市西城区木樨地南里

印 刷 廊坊一二〇六印刷厂

发 行 本刊编辑部

电 话 (010) 83903269/3267/3037

传 真 (010) 83903269

邮发代号 82-399

投稿网址 <http://gadx.cbpt.cnki.net>

Competent Authority Ministry of Public Security of P. R. China

Sponsor People's Public Security University of China

Chief Editor QIU Jiamian

Editorial department The Editorial Department of Journal of People's Public Security University of China

Post code 100038

Printing No.1206 Factory of Langfang

Publisher Editorial Department of the Party Concerned

Tel (010) 83903269/3267/3037

Fax (010) 83903269

刊号 ISSN2096-3165
CN10-1450/C

定价: 12.50 元

ISSN 2096-3165



9 772096 316174